
وقت�ي نس�خه پزش�ك در هي�چ داروخانه اي 
پيدا نمي ش�ود حكاي�ت كمبود دارو نيس�ت؛ 
حكايت پزشكاني است كه بنا بر قراردادهايي 
داروهاي خارج از فهرس�ت دارويي كش�ور را 
تجويز مي كنند. همچنانكه اگر برخي پزشكان 
به ج�اي فرس�تادن بيمار ب�ه داروخان�ه براي 
تهي�ه دارو، خودش�ان در مطبش�ان داروخانه 
برپا كرده اند و داروهايي را مي فروش�ند كه در 
داروخانه پيدا نمي ش�ود، حكايت از دلسوزي 
آنها براي پيشگيري از سرگرداني بيماران ندارد؛ 
اين پزش�كان نس�خه هاي غيرقانوني اي را كه 
مي پيچند عرضه مي كنند؛  داروهايي كه به تأكيد 
نايب رئيس انجمن داروسازان ايران قاچاق است. 
تجويز داروهاي خارج از فهرست دارويي كشور يا 
همان فارماكوپه يكي از معضلات هميشگي حوزه 
سلامت بوده و هس��ت؛  معضلي كه طي سال هاي 
بحران دارويي، بحراني ساختگي را در كنار بحران 
اصلي به وجود آورد، اما همچنان نيز ادامه دارد. پشت 
پرده اين ماجرا هم به پورسانت ها و سفرهاي خارجي 
از سوي شركت هاي دارويي خارجي باز مي گردد و 
خيلي وقت است كه براي رسانه ها بر ملا شده است. 

با وجود اين، حكايت همچنان باقي است تا جايي 
كه غلامرضا اصغري، رئيس سازمان غذا و دارو در 
دولت دوازدهم به عنوان يكي از نخستين اقدام ها 
در مجموعه مديريت��ي اش در نام��ه اي به رئيس 
سازمان نظام پزشكي، خواستار اطلاع رساني براي 
خودداري از تجويز هرگونه داروي خارج از فهرست 
وزارت بهداشت توسط پزشكان و انجمن هاي علمي 
و تخصصي شد تا از سرگرداني بيماران در تهيه آن 
نوع داروها و همچنين بروز كمبودهاي غير واقعي 
در بازار دارويي كش��ور جلوگيري شود؛ پزشكان 
متخلفي كه به دلاي��ل مختلف به دنب��ال تجويز 
داروهاي خارج از فهرست دارويي كشور هستند، 
اما با عرضه اين داروها در مطب خود اين مصوبه و 
نامه نگاري هاي پيرامون آن را دور زدند. بگذريم از 
اينكه فروش داروهاي غير مجاز در فضاي مجازي 

هم قوز بالا قوز اين ماجرا شده است. 
 داروي قاچ�اق در مط�ب پزش�كان و 

آرايشگاه ها
سودهاي كلان ميلياردي قاچاق دارو اين حرفه را 
به لحاظ سود آوري هم رديف تجارت اسلحه در دنيا 
كرده است. آنطور كه سيدعلي فاطمي، نايب رئيس 

انجمن داروس��ازان ايران مي گويد بر اس��اس آمار 
سازمان بهداش��ت جهاني يك درصد از داروها در 
كشورهاي توسعه يافته و همچنين 20 تا 25 درصد 
از داروها در كشورهاي جهان سوم به صورت قاچاق 

به دست بيماران مي رسد. 
نايب رئيس انجمن داروس��ازان ايران در خصوص 
آمار داروهاي قاچاق در كشور ما معتقد است: در اين 
زمينه در كشور ما آمار دقيقي وجود ندارد، اما طبق 
گفته هاي مسئولان آمار داروهاي قاچاق در كشور 
ما به حدود 5 تا 10 درصد مي رسد. ضمن اينكه در 
فضاي مجازي نيز شاهد فروش غيرقانوني داروها 
هستيم كه به صورت تلفني به دست مصرف كننده 
مي رس��د و بيمار هيچگونه اطلاعي از كيفيت آن 

ندارد. 
فاطمي تأكيد مي كند: داروه��اي قاچاق اغلب در 
س��طح داروخانه ها عرضه نمي ش��ود و ديده شده 
كه برخي پزش��كان در مطب يا برخ��ي از افراد در 
سالن هاي آرايشي اقدام به فروش غيرقانوني دارو 

و ملزومات بهداشتي مي كنند. 
 سكوت در برابر برخورد با متخلفان

سود كلان و ش��ايد س��وء مديريت موجب شده تا 

قاچاق دارو و بازار سياه دارويي همچنان سرپا بماند. 
نايب رئيس انجمن داروس��ازان ايران در خصوص 
اقدامات سازمان غذا و دارو براي پيشگيري از ورود 
داروهاي قاچاق به كشور مي گويد: اصولاً اقدامات 
اين س��ازمان بر مبناي اس��ناد بالادستي صورت 
مي گيرد. نزديك ترين سند بالادستي سازمان غذا 
و دارو سياس��ت هاي ملي دارويي ايران بوده كه در 

سال 95 به روزرساني شده است. 
بنا به تأكيد وي يكي از اقداماتي كه در اين سند به 
آن اشاره شده است، بحث مبارزه با داروهاي قاچاق 
و تقلبي است، اما متأسفانه گزارش دهي سازمان غذا 
و دارو در اين زمينه به خوبي صورت نگرفته است. 

فاطمي تصريح مي كند:  آخرين گزارش اين سازمان 
سندي تحت عنوان دستاوردهاي دولت تدبير و اميد 
در حوزه غذا، دارو و تجهيزات پزشكي بوده كه در 
80 صفحه تدوين شده است، اما در آن به موضوع 
اقدامات صورت گرفته براي برخورد با متخلفان و 

قاچاقچيان دارو هيچ اشاره اي نشده است. 
 داروهايي كه شفابخش نيستند

آنطور كه فاطمي مي گويد بيشترين داروهاي قاچاق 
از كشورهاي افغانستان و پاكستان به كشور ما وارد 
مي ش��وند و مرزهاي شرقي كش��ور ما مهد توليد 

داروهاي قاچاق به شمار مي رود. 
وي درباره خطرات داروهاي قاچاق اينگونه توضيح 
مي دهد:  داروي قاچاق به طور كلي يك واژه است 
كه داروهاي تقلبي و اصل در آن يافت مي ش��ود، 
اما بايد توجه كنيد كه داروهاي تقلبي اثرات سوء و 

جبران ناپذيري براي بيمار خواهد داشت. 
بنا به تأكيد اين داروساز شرايط نگهداري داروها از 
نكات مهم حفظ سلامت آنهاست؛ داروهايي كه با 
روش هاي غيرمجاز از طريق دريا يا خشكي به كشور 
ما وارد مي شوند معمولاً از شرايط نگهداري خوبي 
برخوردار نيستند و پس از كشف معدوم مي شوند 

چون قابل استفاده نخواهند بود. 
به گفته فاطمي از س��وي ديگ��ر داروهاي قاچاق 
مانند تمام كالاهايي كه به صورت غيرقانوني وارد 
كشور مي شوند، مي توانند به اقتصاد كشور آسيب 
برس��انند و اقتصاد داروخانه ها را در معرض خطر 

قرار مي دهند. 
 مجازات هاي كاغذي 

تبصره 1 ماده 28 قانون س��ازمان نظام پزش��كي 
جمهوري اس��لامي ايران مص��وب 1383/8/16 
مخصوص مجازات پزش��كاني اس��ت كه خارج از 
فهرست دارويي كشور دارو تجويز مي كنند. حكايت 
نسخه هايي كه در هيچ داروخانه اي نيست، همچنان 
باقي است تا سندي باشد بر ساحل امن پزشكاني كه 

در برابر چشم همه تخلف مي كنند. 
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حكم جديد ديوان عدالت اداري به نفع كارفرمايان

تجويزعقدقراردادزيريكسالاوضاعكارگرانايرانيرابدترميكند

به همت بنياد بركت صورت گرفت

پايانمرگدوقلوهاييكساندچارمشكلاتجفتيباليزر»بركت«

فروش داروي قاچاق در مطب پزشكان !
هر دم از باغ پزشكي بري مي رسد

دي�وان عدال�ت اداري ب�ه ش�كايت يكي از 
كارفرمايان در اعتراض به بخش�نامه وزارت 
تعاون، كار و رفاه اجتماعي مبني بر ممنوعيت 
انعقاد ق�رارداد كار زير يكس�ال ب�ا كارگران 
رسيدگي و در نهايت با صدور رأي خود، مكلف 
كردن كارفرما به انعقاد قرارداد يك ساله را رد 
كرد. هرچند به ظاهر اين صدور رأي به لحاظ 
قانوني درست و بجا است، اما وقتي در دايره 
تعريف تبص�ره 2 از ماده 7 قان�ون كار، براي 
مش�اغل داراي طبيعت مستمر هيچ تعريفي 
حتي به صورت جزئي نشده است، اين اجازه 
به كارفرما داده مي شود تا هر كدام از مشاغل 
موجود را در نوع خود موقت تعريف كنند. بر 
همين اساس لازم اس�ت براي حل اين معضل 
و اجحاف نك�ردن در حقوق هم�ه كارگران، 
رأي دي�وان را مضيق و موردي تفس�ير كرد. 
19 خرداد ماه سال 94 بود كه وزارت كار، تعاون و 
رفاه اجتماعي طي دستورالعملي به استناد اصل 
دائمي بودن ق��رارداد كار در كارهايی با ماهيت 
مستمر )مس��تنبط از ماده 7قانون كار(، انعقاد 

قرارداد كار مدت موقت زير يكس��ال در كارهاي 
ماهيتاً مس��تمر، مش��روط به بقاي كارگاه و كار 
را ممنوع اعلام كرد. دستور العملي كه با در نظر 
گرفتن زواياي مختلف و حمايت از كارگران راه 
را براي تفسير به رأي كارفرمايان از ماده قانوني 
بس��ت و باعث ش��د حتي قراردادهاي كمتر از 
يكس��ال نيز در حكم قرارداد يك ساله محسوب 

شوند. 
دادخواست يك شاكي

از آنجايي كه اين دستور العمل در قامت حمايت 
از حق��وق كارگ��ران بر آمده و هرگون��ه اجحاف 
را در زمينه حق��وق، پاداش و امنيت ش��غلي از 
بين مي ب��رد، در نتيجه با اعت��راض كارفرمايان 
مواجه و منجر به ارائه دادخواس��ت يك ش��اكي 
به ديوان عدالت اداري ش��د. دادخواستي كه در 
آن دس��تور العمل مذكور را بر اس��اس استنباط 
ناصحيح از ماده 7 قان��ون كار معرفي كرده بود، 
همچنين بر الفاظي چ��ون »مدت موقت« و نيز 
تبصره 2 اين ماده تأكيد داش��ت تا از طريق آن، 
بخشنامه وزارت كار را در دفاع از حقوق كارگران 

غير قانوني توصيف كند. 
به ماده 7 قان��ون كار و تبص��ره آن توجه كنيد: 
ق��رارداد كار عبارت اس��ت از ق��رارداد كتبي يا 
شفاهي كه به موجب آن كارگر در قبال دريافت 
حق الس��عي كاري را براي مدت موقت يا مدت 
غير موقت براي كارفرما انجام مي دهد. تبصره 2: 
در كارهايي كه طبيعت آنها جنبه مستمر دارد، 
در صورتي كه مدتي در قرارداد ذكر نشود، قرارداد 

دائمي تلقي مي شود. 
شاكي با توسل به واژه هاي »مستمر« و »مدت« 
اينگونه نش��ان داده كه قانون كار اج��ازه انعقاد 
ق��رارداد كار موق��ت ب��ا كارگ��ر را داده و اصلًا 
محدوديتي براي سقف مدت آن ذكر نكرده است. 
ظاهراً هم به لحاظ قانوني چنين توضيحي صحيح 
به شمار آمده، چنانچه در نهايت بخشنامه وزارت 
كار توسط ديوان عدالت مغاير با ماده 7 قانون كار 
و تبصره 2 برشمرده شد و در نهايت رأي را به نفع 
شاكي صادر كرد و ممنوعيت انعقاد قرارداد كار 

زير يكسال با كارگران را غيرقانوني دانست. 
اما در اين ميان اين سؤال پيش مي آيد كه آيا در 

اين تبصره از ماده قانوني كارهايي كه طبيعت آنها 
جنبه مستمر دارد، تعريف شده است؟

خلأ قانوني
ظاهراً تعريف جامع و مانعي در رابطه با »كارهاي 
داراي ماهيت مستمر« وجود ندارد و همين باعث 
مي شود كه دست كارفرما براي تفسير به رأي از 
اين واژه باز باشد. به زبان ساده تر هر كارفرمايي 
مي تواند برچسب طبيعت موقت بر شغل مورد نياز 
خود بزند و قرارداد موقت زير يكس��ال با كارگر 

منعقد كند. 
واضح است كه اين خلأ قانوني نتايج ناصوابي را 
در رابطه با حقوق كارگر، از بيمه گرفته تا پاداش 
و از بين رفتن امنيت ش��غلي درب��ردارد. يكي از 
راهكارهايي كه در اين رابطه به ذهن مي رسد اين 
است كه از تسري حكم جديد صادر شده توسط 
ديوان، به موارد جديدتر خودداري شود. تفسير 
موس��ع حكم ديوان، وضعيت كارگران ايراني را 
بدتر از حال حاضر خواهد كرد. البته كه تصحيح 
و برطرف كردن خلأه��اي قانوني در اين زمينه، 

بيش از پيش خودنمايي مي كند. 

با راه اندازي دس�تگاه ليزر جداسازي عروق 
جنين هاي دوقلوي با جفت يكسان، اهدايي 
بنياد بركت، نخستين عمل جراحي مرتبط با 
اين بارداري پرخطر در كشور صورت گرفت. 
به گ��زارش خبرن��گار روزنامه »ج��وان«، عمل 
جراحي جداسازي جفت در دوقلوهاي همسان 
صبح روز پنج شنبه متشكل از يك تيم جراحي 
داخلي و با حض��ور متخصصين زن��ان و زايمان 
از ساير كش��ورها در مجتمع بيمارس��تاني امام 

خميني )ره( انجام شد. 
به گفت��ه صديقه حنط��وش زاده، فوق تخصص 
پريناتولوژي يا حاملگي پرخطر اين عمل جراحي 
حس��اس براي اولين بار در كش��ور و به منظور 
جدا سازي عروق جنين هاي دوقلو با جفت يكسان 
انجام شد و به واسطه جدا سازي اين عروق توسط 
دس��تگاه ليزر هر دو جنين قادر به ادامه حيات 

سالم خواهند بود. 
وي در توضيح نحوه مراجعه و اطلاع در تشخيص 

اين عارضه پرخطر گفت: افراد براي تش��خيص 
م��وارد اينچنيني ابت��دا بايد به درمان��گاه زنان 
مراجعه كنند و بعد از بررس��ي و در صورت لزوم 

براي انجام عمل معرفي خواهند شد. 
اشرف السادات جمال مسئول گروه پريناتولوژي 

دانشگاه علوم پزشكي تهران نيز در حاشيه اين 
مراسم در گفت وگو با »جوان« با تأكيد بر انجام 
يكي از مداخلات مهم جنيني در كشور ايران به 
واسطه اين دستگاه ليزر اظهار داشت: در بسياري 
از كشورهاي پيشرفته دنيا اين جداسازي جنيني 

به واسطه دس��تگاه ليزر انجام مي شد كه امروز 
با اين عمل جراحي، جداس��ازي عروق مشترك 
در جنين ها انجام ش��د.  وي تصريح كرد: يكي از 
معضلات حاملگي ه��اي پرخطر دو قلوهاي يك 
تخمكي بوده است كه موجب از بين رفتن يكي از 
جنين ها يا عقب افتادگي آنها مي شد كه از اين به 
بعد به واسطه اين عمل جراحي در ماه هاي سه تا 
شش بارداري، هر دو قل نجات پيدا خواهند كرد 

و ادامه حيات خواهند داشت. 
عليرضا شمشيرس��از، ج��راح و متخصص زنان، 
زايمان و نازايي از آمريكا ديگ��ر فردي بود كه با 
اعلام آمار دقي��ق از اين موارد خ��اص در داخل 
كش��ور توضيح داد: حدود هزار و تا هزار و 500 
مورد سالانه در ايران از اين مشكل وجود دارد كه 
تاكنون اقدامي در اين راستا صورت نمي گرفت، 
اما در ح��ال حاضر ما آماده هس��تيم ت��ا موارد 
اينچنيني به واسطه دستگاه افتتاح شده برطرف 

شود و هر دو نوزاد حيات سالم داشته باشند. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

 ارسال تصاوير مردمي در فضاي مجازي: 
بوفه بدون فروشنده در مؤسسه آموزش عالي ميزان تبريز / هر دانشجو 
هر چيزي كه لازم دارد، برمي دارد و كارت مي كشد. قدر اعتماد يكديگر 

را بدانيم. 

 توييت هاي مردمي: 
نداشتن زيرنويس تلويزيون و مترجم ظلم در حق ما ناشنوايان هست، 

ما هم سهمي داريم. 

  اظهارات زائران اربعين با مسئولان:
1- درصورتي ك��ه ب��راي 3 ميليون نفر وي��زاي اربعين صادر ش��ود، 
هلال احمر 186 ميليارد ريال درآمد خواهد داشت و اين درحاليست 
كه طبق اساس��نامه، تمامي فعاليت هاي اين جمعي��ت، داوطلبانه و 

رايگان است!
2- لطفاً يكي به ما بگه اين هزينه هاي سرسام آوري كه بابت سفر اربعين 

از ما ميگيرن بابت چيه؟
3- طبق س��امانه س��ماح ما بايد 40 دلار بابت ويزا، 11 ه��زار تومان 
بابت خدمات، 18 هزار و 800 بابت بيم��ه و 6 هزار و 800 تومان بابت 
هلال احمر واريز كنيم كه اين مورد آخ��ر اصلًا به هيچ  وجه قابل فهم و 

توجيه نيست. 
4- پايه و اساس اين خرج تراشي ها چي هست؟

5- بر چه اساسي هلال احمر از زائران پول مي گيره ؟

  مجسمه آزادي اثر تمام اعظم هنرمند سوري.

حضور فرمانده کل ارتش در اردوی جهادی سپاه
اين روزهای تاريخی كه بار ديگر اثبات گر كلام ولايت در » بدبينی « به 
شيطان بزرگ هست و رئيس دولت امريكا در پی حرافی های بی اساس و 
صحبت پراكنی های فتنه انگيز عليه سپاه است، اتفاقی بی بديل در كشور 

عزيزمان رقم خورد كه برای اولين بار در تاريخ انقلاب انجام گرفت.
آری اين نخستين بار بود كه فرمانده كل ارتش در اردوی جهادی شركت 

كرد كه از چند منظر اين بازديد و حضور دارای اهميت است:
1( خوانندگان محترم می دانند كه دشمنان خارجی و پياده نظام داخلی 
چند سالی است با بهره گيری از رس��انه های دروغ پراكنی خود در پی 
اختلاف انگيزی ميان ارتش مقتدر و سپاه سرافراز كشورمان هستند كه 
اگرچه همواره ناكام مانده اند، اما حضور امير سرلشكر موسوی در اردوی 
جهادی كه از جمله فعاليت های اصلی سپاه و بسيج است، به گونه ای 
متفاوت و كاملًا مردمی و در عين حال عين��ی و عملی، اين اتحاد را به 

رخ معاندان كشاند.
2( حضور عالی  ترين مقام ارتش در ميان جهادگران بسيجی كه اجتماع 
سازمان يافته ای از نيروهای جوان و مؤمن جبهه انقلاب است می تواند 
سرآغاز ارتباطی برنامه ريزی شده ميان گروه های خودجوش فرهنگی و 
لايه های مختلف ارتش باشد تا در صورت برنامه ريزی بيش از پيش در 

تمامی عرصه ها عملياتی شود.
3( بازديد يك��ی از عالی  ترين ژنرال های نظامی از زندگی روس��تاييان 
و آشنايی بدون واس��طه با مش��كلات و موانع و محروميت های اهالی 
مناطق محروم، يقيناً می تواند ارتش را به عنوان نهادی نظامی در حوزه 
محروميت زدايی وارد و پيوندی عملی را ميان ارتش و ملت ايجاد كند.

اگرچه نكات متعدد ديگری نيز در س��ايه اين بازديد وجود دارد كه به 
جهت اختصار در نوش��تار از بيان آنها صرف نظر می كني��م، اما بايد به 
آخرين نكته اين حضور غنی اشاره كرد و آن، هيئت همراه فرمانده كل 
ارتش بود. امير موسوی كه گويا عزم خود را جزم كرده تا الگوی اردوهای 
جهادی و خدمت رسانی را در ميان ارتشيان سلحشور و شجاع عملی كند، 
در اين سفر چند ساعته از تمام فعاليت های فرهنگی، پزشكی، هنری، 
عمرانی و ورزشی اردوی جبهه جهادی منتظران خورشيد بازديد كرد. 
جمعی از امرای خود را از نيروی هوايی، زمينی، دريايی و قرارگاه خاتم 
شامل فرمانده يا جانشين و يكی دو نفر از معاونين مرتبط در نيروهای 
چهارگانه ارتش را نيز همراه خويش كرده بود تا هريك از ظن مأموريت ها 
و اقدامات و تخصص ها و كاركردهايشان با لمس حضوری محروميت ها 
و نحوه خدمت رسانی جهادگران، رسالت جديد خويش را در اين اقدام 
كشورس��از احصا كنند، كما اينكه فرمانده كل ارت��ش به خادم جبهه 
جهادی وعده معرفی نماينده تام الاختيار خويش را به عنوان مس��ئول 
بخش اردوهای جهادی اعلام كرد تا تمامی مباحث اردوهای جهادی را 

از فرمانده كل و فرماندهان عالی نيرو  ها پيگيری و اجرا كند.
به اميد بازديد ساير مسئولان از اردوهای جهادی در اقصی 

نقاط ايران اسلامی

اسماعیل احمدی

نيره ساري
  گزارش  2

گندم زماني
  گزارش  2

کبري فرشچي
  گزارش  یک

خدمات هلال احمر داوطلبانه و مجاني است
اما براي زيارت پول مي گيرد !

با وجود اهميت زيارت اربعين و لزوم تسهيل اين حركت مذهبي - سياسي 
انگار برخي دستگاه هاي داخلي در تلاش��ند تا از اين فرصت براي افزايش 
درآمد خود استفاده كنند. از داوود كشاورزيان، معاون وزير راه و شهرسازي 
گرفته كه به صراحت اعلام كرد »قيمت بليت اتوبوس براي ايام اربعين بايد 
دو برابر روزهاي عادي گران شود.« تا هزينه هاي ويزا،  بيمه و خدمات دهي 

هلال احمر از همه زائران گرفته مي شود. 
طبق دستورالعمل ستاد مركزي اربعين 40 دلار هزينه بابت ويزا، 10 هزار 
و 900 تومان بابت حق الزحمه كارگزاري، 18 هزار و 800 تومان بابت بيمه 
ايران و 6هزار و 200 تومان بابت خدمات درماني )هلال احمر( بعد از ثبت نام 
در سامانه سماح از زائران اربعين دريافت مي شود. با توجه به افزايش قيمت 
دلار از روزهاي پيش و رس��يدن قيمت اين ارز خارجي به بيش از 4 هزار 
تومان، هزينه صدور ويزاي اربعين با توجه به رقم 40 دلاري افزايش پيدا 
كرده و به 160 هزار تومان مي رسد.  لزوم گرفتن ويزا براي سفر اربعين در 

حالي است كه سفر به برخي كشورهاي خارجي منطقه بدون ويزاست. 
همچنين با عنايت به اساسنامه جمعيت هلال احمر و صليب سرخ جهاني 
مبني بر داوطلبانه و رايگان بودن تمامي فعاليت هاي اين جمعيت، 6 هزار 
و 200 توماني ك��ه بابت خدمات هلال احمر گرفته مي ش��ود هيچ توجيه 
منطقي ندارد. از سوي ديگر به گفته رئيس س��تاد مركزي اربعين و دبير 
آن، هماهنگي هاي لازم با سفارت عراق به عمل آمده تا براي 3 ميليون زائر 
اربعين ويزا صادر شود. بر  اين اساس از پياده روي اربعين مبلغي بالغ بر18 
ميليارد و 600 ميليون تومان به جيب جمعيت هلال احمر مي رود. بديهي 

است سهم بيمه ها و حق الزحمه كارگزاري از اين هم بيشتر است. 
سيدعلي مرعشي، رئيس مركز پزشكي حج و زيارت هلال احمر با اشاره به 
قرارداد في مابين حج و زيارت و سازمان هلال احمر مي گويد: »اين سازمان 
از ابتداي سفر زائران به كربلاي معلي تا به امروز قراردادي را با سازمان حج 
و زيارت و شمسا براي خدمات بهداشتي درماني زائران امضا كرده است. بر 
همين اس��اس در ايام اربعين به دليل تعداد بالاي سفرهاي انجام  شده به 
عراق، هزينه ها هم شامل تخفيفات ويژه مي شود و با تمهيداتي كه انديشيده 
شد با تخفيف 50 درصدي، مانند سال گذش��ته 6 هزار و 200 تومان را از 
زائران دريافت كرديم و افزايش نداش��تيم.  وي درباره چرايي دريافت اين 
مبلغ مي گويد: سازمان هلال احمر نهادي خصوصي است و بودجه دولتي 
براي اين امر خاص يعني خدمات دهي اربعين از دولت دريافت نمي كند. 
البته بارها از دولت خواسته ايم بودجه اي را جهت تسهيل امور زائران و حذف 
پرداختي مردم در اين ارتباط اختصاص بدهد، اما دولت تا به حال اين اقدام 
را انجام نداده است. مرعشي درباره محل هزينه اين 6 هزار و 200 تومان نيز 
توضيح مي دهد: »تمامي كارهاي درماني و حق درمان ها، اورژانس و اتوبوس 
آمبولانس ها به صورت رايگان خدمات ارائه مي دهند و هزينه اي دريافت 
نمي كنند، اما هزينه ويزاي پرسنل، تغذيه و ساير ملزومات آنها در اين سفر 

از مجراي همين دريافت 6 هزار و 200 تومان تأمين مي شود.«
وي اما منتقد هزينه دريافتي بيمه هاست و مي گويد: هلال احمر با ارسال 60 
تن دارو، آمبولانس، اتوبوس آمبولانس، ايجاد چادرهاي درمان بدون دريافت 
ريالي حق درمان 6 هزار و 200 تومان دريافت مي كند و بيمه ها كه فقط در 
زمان فوت يا ادامه درمان در داخل كشور به تقبل هزينه ها ورود مي كنند، 
18 هزار و 800 تومان دريافتي دارند كه با مقدار خدماتي كه ارائه مي دهند، 

حداقل 80 درصد ذخيره و سود مالي دارد.«

 متخصص مغ��ز و اعصاب و فوق تخصص س��ردرد گف��ت: پرهيز از 
مصرف نوشابه هاي رژيمي و مواد حاوي قندهاي مصنوعي و همچنين 
گوشت هاي فرآوري شده مانند سوسيس و كالباس، حملات ميگرن را 

در مبتلايان كاهش مي دهد. 
  مديركل دفتر ارزيابي اثرات زيست محيطي سازمان محيط زيست با 
تأكيد بر اينكه دولت تعهد بين المللي اجراي سدشفارود را داشته است، 
گفت: علت پافشاري براي اجراي اين پروژه وجود فاينانس چين و وام 

بين المللي بوده است. 
 يك متخصص ارتوپدي با بيان اينكه استفاده از ماهي هاي چرب مانند 
س��المون و كيلكا مي توانند درد مفاصل را كاهش ده��د، اعلام كرد: اين 
ماهي ها به دليل دارا بودن امگا 3 و كلس��يم مي توانند از التهاب مفاصل 

پيشگيري كنند. 

متین زاهدي 

قرائتي: خاك آموزش و پرورش را 
بايد عوض کرد

رئيس س�تاد اقامه نماز كش�ور با بي�ان اينكه بس�ياري از مطالب 
ط�رح ش�ده در كت�ب درس�ي فاي�ده اي ب�راي دانش آم�وزان 
ن�دارد، گف�ت: خ�اك آموزش و پ�رورش را باي�د ع�وض ك�رد. 
حجت الاسلام و المسلمين محسن قرائتي، رئيس ستاد اقامه نماز كشور 
در اختتاميه دومين اجلاس از دوازدهمين كنگره اتحاديه انجمن هاي 
اسلامي دانش آموزان اظهار داشت: دانشگاه ها، آموزش و پرورش و حوزه با 
اين دروس رسمي كه اكنون تدريس مي شود به جايي نمي رسند و بايد به 
فكر گسترش مهارت آموزي باشيم.  وي با اشاره به وجود 64 هزار حديث 
راجع به كار و مهارت افزود: اين مسئله نشان از اهميت كار و مهارت در 
اسلام است و در ادعيه ما آمده كه از علم بي خاصيت به خدا پناه مي برم.  
حجت الاسلام و المسلمين قرائتي اضافه كرد: بسياري از مطالب طرح 
شده در كتب درس��ي ما تنها براي پر كردن ذهن دانش آموزان است و 
فايده اي براي دانش آموزان ندارد.  رئيس س��تاد اقامه نماز كشور بيان 
داش��ت: خاك آموزش و پرورش را بايد عوض كرد و مشكل ما نداشتن 
مرد تحول است.  وي با بيان اينكه بايد نيازهاي واقعي و مهارت جايگزين 
محفوظات شود، ادامه داد: به رهبر انقلاب در اين خصوص نامه نوشتم 
و ايش��ان جوابي با اين مضمون ارس��ال كرد: »مس��ئله مهارت آموزي 
مورد نظر نيازي حتمي و جدي است كه لازم است بر آن تأكيد شود.« 
حجت الاسلام و المسلمين قرائتي خاطر نشان كرد: هنر خنده حلال و 
خنداندن مردم هم در بسياري از افراد وجود ندارد و در بسياري از زمينه ها 
مهارت هاي اجتماعي و حرفه اي دانش آموزان پايين است و بايد نهضتي 
براي تحول در تمام زمينه هاي مهارت ايجاد شود.  وي تصريح كرد: علم 
غير مفيد را بايد حذف كنيم و همه بايد بسيج شوند تا اين نهضت به جايي 
برسد.  رئيس ستاد اقامه نماز كشور با بيان اينكه ارزش علم در افزودن 
بندگي است، خاطر نشان كرد: دانش آموزان به دروس آموزش و پرورش 

اكتفا نكنند و به دنبال كسب علوم مفيد بروند. 
---------------------------------------------------

پول شهروندان اسير منازعات سياسي
قول مساعد نوبخت براي پرداخت سهم 
شهرداري از جرايم راهنمايي و رانندگي

ش�هردار ته�ران از ق�ول مس�اعد نوبخ�ت ب�راي پرداخ�ت 
س�هم ش�هرداري از جراي�م راهنماي�ي و رانندگ�ي خب�ر داد. 
محمدعلي نجفي  در پاسخ به سؤالي درباره راهكارهاي جايگزين براي 
تأمين درآمدهاي شهري گفت: در حال حاضر يك كميته درباره تأمين 
درآمدهاي جديد براي شهرداري تهران تشكيل شده است. در كنار آن 
كميته ديگري نيز درباره اخذ درآمدهاي قانوني فعاليت مي كند كه از 
طريق مجلس و شوراي شهر تصويب شده، اما عزم جدي براي كسب 
اين درآمد ها وجود ندارد. از اين  رو فكر مي كنم بخشي از درآمد ها را از 
اين طريق تأمين خواهيم كرد.  وي با اشاره به جلسه با رئيس سازمان 
برنامه و بودجه كشور اظهاركرد: درخواست ما اين بود تا مواردي از منابع 
مالي شهرداري كه در قانون بودجه ذكر ش��ده دريافت شود، از جمله 
آنكه سهم شهرداري تهران از جرايم راهنمايي و رانندگي را زودتر به ما 
پرداخت كنند كه بتوانيم از نظر نقدينگي با انعطاف بيشتري عمل كنيم 

كه دكتر نوبخت قول داد در اين زمينه مساعدت داشته باشند. 
مشكل مالي شهرداري سال هاست باقي است و اين موضوع تبعات 
بسياري نيز به همراه داشته اس��ت. با اين حال اين انتظار مي رفت 
كه دولت در پرداخت س��هم عوارض تفاوتي ميان مديريت شهري 
قائل نمي شد و پرداخت ها را طبق روال قانوني فارغ از نگاه سياسي 
انجام مي داد. دول��ت يكبار ديگر با اين نوع رفتار دوگانه نش��ان داد 
س��ليقه سياس��ي را به حمايت از مردم ترجيح مي دهد؛ اگر رئيس 
شهر هم حزب ما باش��د، هواي ش��هروندان را داريم و پولشان را به 
موقع مي دهيم، اگر رئيس شهر از حزب ما نباشد، پول شهروندان را 

نمي دهيم كه نمي دهيم!

ايرنا


